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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér László ,
az Országgy ű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 . évi XXXVI . törvény 42 .
§ (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani

Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszternek

„Miért maradt ki a nukleáris hatóság a paksi szerz ődések előkészítéséb ől?” címmel.

Tisztelt Seszták Miklós miniszter úr !

A parlament ezekben a napokban kezdi tárgyalni az „Az atomenergia 2014 . évi hazai alkalmazásának
biztonságáról” szóló jelentést . A szöveg értelmezésünk szerint komoly aggályokat vet föl azzal
kapcsolatban, hogy a kormány valóban a biztonságot tekinti els ődlegesnek az atomenergia használatával
kapcsolatos döntései során .

Amint az bizonyára Ön el őtt is ismeretes, 2014 volt a magyar-orosz nukleáris együttm űködési egyezmény ,
és a paksi bővítés részleteit rögzítő három szerződés, az ún. megvalósítási megállapodások aláírásának éve .
Ez a különleges helyzet ugyanakkor egyáltalán nem tükröződik a szóban forgó jelentésben. A szövegbő l az
derül ki, hogy a nukleáris biztonságért felelős állami szerv, az Országos Atomenergia Hivatal (OAH) 2014 .
folyamán áprilisban találkozott először a bővítési projekttel, amikor a Paks II . Zrt. telephelyének
engedélyezését végezte, más feladata pedig nem is volt a beruházással kapcsolatban az esztend ő végéig. Ez
arra utal, hogy a nukleáris hatóság egyáltalán nem vett részt a konkrét technológia kiválasztásában (illetv e
annak véleményezésében), sem pedig a biztonsági elvárások megfogalmazásában, amire nem látunk logiku s
magyarázatot .

Az Atomtörvény szerint „az atomenergia biztonságos alkalmazásának irányítása és felügyelete a kormán y
feladata ( . . .) az e törvényben foglalt kormányzati feladatok végrehajtásáról a kormány az Országo s
Atomenergia Hivatal ( . . .) útján gondoskodik” .



A törvény azt is rögzíti, hogy az atomenergia biztonságos alkalmazásával összefügg ő kormányzati, hatóság i
és nukleárisbaleset-elhárítási intézkedések megalapozása is az OAH feladata .

Kérem, szíveskedjék tájékoztatni róla, hogy ha az OAH szakértelmét esetleg mégis igénybe vették az orszá g
nukleáris biztonságát évtizedekre meghatározó b ővítési döntések el őkészítése során, akkor ez a tény miért
nem derül ki a jelentésből . Ha pedig a Hivatal az egyértelm ű törvényi előírások ellenére valóban kimaradt a
paksi bővítési döntések előkészítésébő l, kérem, szíveskedjék ezt megindokolni .

Válaszait előre is köszönöm !

2016. február 26 .

Dr. Szél Bernadett
országgyűlési képviselő (LMP)
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